

1:54
Contemporary
African Art Fair



15 — 19 October 2014

Somerset House
Strand, London WC2R 1LA



www.1-54.com



Taking place in London, 1:54 is a leading international platform dedicated to promoting contemporary African art. Now in its second year, the annual fair will resume its place at Somerset House across 15–19 October 2014.

Founded by Touria El Glaoui, the fair's title references the 54 countries that constitute the African continent, while also being reflective of the multitude of artistic canons within its compass. 1:54 activates a transnational platform for artists, galleries, curators, independent art centres, and institutions engaged with African and Africa related projects.

1:54 is delighted to reveal exciting developments for 2014, with additional selected exhibitors and an adoption of Somerset House's East Wing. The new fair layout will embrace the facing East and West Wings and will be exclusively redesigned by award-winning London based architecture and design studio, RA Projects, established in

2009 by Rashid Ali. Widely recognised for their building projects, RA Projects were nominated for the prestigious Young Architect of the Year Award in 2008 and 2011, and have been featured in international publications and media outlets including the Guardian, Architects' Journal, Blueprint magazine, RIBA Journal and The New York Times Magazine.

Selected exhibitors will hail from Cape Town, Abidjan, through to London, Paris, Milan and New York to showcase over 100 emerging and established artists. Featured artists represented at the fair include: Aboudia, Sammy Baloji, Godfried Donkor, Meschac Gaba, Gonçalo Mabunda and Cheri Samba.

Accompanying the fair will be 1:54 Forum, the acclaimed educational programme organised by Koyo Kouoh (Artistic Director, Raw Material Company, Dakar). 1:54 Forum comprises artist talks, lectures, film screenings and panel discussions, chaired by leading

curators, artists, directors and professionals from the international field. Previous guests include Hans Ulrich Obrist, Chris Dercon and Bisi Silva, along with artists Otobong Nkanga, Edson Chagas, Olafur Eliasson, Carsten Höller, Baudouin Mouanda and Zineb Sedira.

Située à Londres, 1:54 est l'une des plus importantes plateformes internationales destinée à promouvoir l'art contemporain africain. Maintenant à sa deuxième année, la foire se tiendra à nouveau à Somerset House du 15 au 19 Octobre 2014.

Fondée par Touria El Glaoui, le titre de la foire fait référence aux 54 pays qui constituent le continent africain, reflétant la multitude des canons artistiques qui le compose. 1:54 est une plateforme importante qui permet aux artistes, commissaires d'exposition, galeries, institutions, espaces d'art indépendants, critiques et autres professionnels de l'art concernés, de dialoguer et de se placer dans le contexte plus large de la scène internationale de l'art contemporain.

Nous avons le plaisir d'annoncer un développement prometteur pour cette édition de 2014 avec la présence d'un plus grand nombre de galeries sélectionnées, ainsi qu'un aggrandissement de l'espace. Cette nouvelle configuration, qui englobera l'aile Est et l'aile Ouest de Somerset House, sera conçue en exclusivité par le studio d'architecture RA Projects. Fondé en 2009 par Rashid Ali et unanimement reconnu et loués pour leurs travaux, RA Projets ont été nominés pour le prestigieux prix "Young Architect of the Year" en 2008 et 2011, et sont régulièrement publiés dans la presse et les médias internationaux tels que le Guardian, Architects Journal, Blueprint magazine, RIBA Journal et le New York Times Magazine.

Les exposants cette année viendront de Cape Town, Abidjan, Marrakech, Londres, Paris, Milan et New York et présenteront plus de 100 artistes, talents émergents ou déjà reconnus. Aboudia, Sammy Baloji, Godfried Donkor, Meschac Gaba, Gonçalo Mabunda et Cheri Samba seront parmi les artistes représentés à la foire.

Les cycles de conférences et débats mis en place par Koyo Kouoh (Directrice de Raw Material Company, Dakar) comprendra cette année encore la participation d'experts internationaux, d'artistes et de commissaires éminents, qui suivront les pas de Hans Ulrich Obrist, Chris Dercon et Bisi Silva, Otobong Nkanga, Edson Chagas, Olafur Eliasson, Carsten Höller, Baudouin Mouanda et Zineb Sedira présents en 2013.



15–19 October 2014 Launch event: 14 October
Somerset House, Strand, London WC2R 1LA
www.1-54.com info@1-54.com